

## Møde i arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havnen

Tirsdag den 17. september 2024, kl.19-21 i Beboerhuset

Deltagere: Lars, Frode, Preben, Asbjørn, Mette (sekretariatet) Gæst: Finn Breddam.

Afbud: Henning, Claus, Jens, Erik, Gert, Jane

---

### Forslag til dagsorden

0. Valg af mødeleder: Asbjørn Kaasgaard
1. Valg af referent: Mette Rathsach

#### 2. Høringssvar til MKV om metro M5 – deadline 26. sept.

Der har været afholdt et borgermøde om Metrolinjen den 5. september, og en arbejdsgruppe (med Preben som tovholder) har påtaget sig at skrive et udkast til høringssvaret.

**Spørgsmål:** Har I bemærkninger til høringssvaret?

**Bilag:**

- Referat fra borgermødet
- Høringsmaterialet kan ses på bliv hørt-portalen.
- Udkast til høringssvar eftersendes/omdeles på mødet.

**Beslutning:** Der var enkelte bemærkninger til høringssvaret. Preben meldte sig til at følge høringssvaret til dørs og tilføjer et afsnit 5 om økonomi og fremhæver/uddyber gener ved højbaneløsningen (fx at støjreducerende tiltag risikerer at give oplevelsen af en mur). Endelige udgår afsnit 3 i høringssudkastet og så tilføjes der et afsnit om en ønsket om en kanal mellem Krudtløbet og Margretheholm Havn. Der er netop afsat penge til en analyse af en mulig kanal i kommunens budget for 2025.

Preben sender det tilrettet udkast til Christian og Mette senest fredag. Høringssvaret behandles på det kommende lokaludvalgs møde.

#### 3. Høringssvar til Forslag til Kommuneplan 2024 – deadline 27. okt.

Der er nedsat en arbejdsgruppe med Asbjørn som tovholder. Arbejdsgruppen har vurderet, at der ikke er behov for de store ændringer i forhold til det tidligere høringssvar, som lokaludvalget har givet.

**Spørgsmål:** Har I bemærkninger til høringssvaret?

**Bilag:** Udkast til høringssvaret er sendt rundt

**Beslutning:** Udkastet til høringssvaret blev med en ny indledning og en enkelte tilføjelse. Høringssvaret behandles på det kommende lokaludvalgs møde.

#### 4. Høring om bydækkende paradigme for lokale trafikplaner - deadline 25. oktober.

Teknik- og Miljøforvaltningen og Økonomiforvaltningen har udarbejdet et udkast til Københavns Kommunes retningslinjer for lokale trafikplaner. De er nu sendt i otte uger høring hos lokaludvalgene, Københavns Ældreråd, Handicaprådet og Ungeråd KBH.

**Spørgsmål:** Vil BTH-gruppen svare på høringen?

**Bilag:**

- Høringsbrev
- Oplæg til retningslinjer

**Beslutning:** Lars udarbejder kommentarer til det kommende lokaludvalgsmøde, som kan danne grundlag for udformningen af et høringssvar. På mødet drøftes yderligere input, der skal danne basis for høringssvaret. En gruppe personer bemyndiges herefter til at udarbejde det endelige høringssvar.

**5. Idefasehøring for MKV om Refshalevej (ved Margretheholm)**

Sund & Bælt starter en idefasehøring forud for MKV-arbejdet om omlægning af Refshalevej. Asbjørn deltog i et borgermøde den 11. september om sagen.

**Spørgsmål:** Hvilke emner skal lokaludvalget drøfte med Sund & Bælt på det kommende lokaludvalgsmøde?

**Bilag:** [Refshalevej \(sundogbaelt.dk\)](http://Refshalevej.sundogbaelt.dk)

**Beslutning:** Asbjørn sender et forslag til et høringssvar, som i store træk går på at få belyst alternative cykelstier på strækningen, således at vejen kan bibeholdes som den er i dag, blot forbeholdt biler fortrinsvis.

**6. Udarbejdelse af høringssvar til lokalplantillæg på Holmen / Café Hart (byggeri)**

Teknik- og Miljøforvaltningen har sendt et lokalplantillæg i høring vedrørende cafédrift og udeservering fra Mærsehuset på Galionsvej 41.

**Spørgsmål:** Vil arbejdsgruppen afgive høringssvar?

**Bilag:** Høringsbrev og kommentarer fra Marianne Levinsen (vedhæftet)

**Beslutning:** Sekretariatet skriver et udkast til et høringssvar som går på, at lokaludvalget ikke har bemærkninger til ønsket om at udeservering på matriklen. Dog undrer det lokaludvalget at høringen fremsendes på bagkant – dvs. ét år, hvis ikke længere, at udeserveringen har været i gang.

**7. Henvendelse fra DN om dialog om havnen**

DN København (Danmarks Naturfredningsforening) ønsker, at gå i dialog med lokaludvalget om et fælles udspil om havnen og den fremtidige anvendelse sammen med en række andre blå og grønne organisationer.

**Spørgsmål:** Ønsker I at gå i dialog med DN?

**Bilag:**

- Se henvendelsen fra DN (vedhæftet).

**Beslutning:** BTH-gruppen synes det er en god idé at mødes med DN. Hvem der vil påtage sig et samarbejde på vegne af lokaludvalget, skal findes på det kommende lokaludvalgsmøde.

**8. Kommunes budgetaftale 2025 er landet**

Kommunes Budget for 2025 er indgået af Socialdemokratiet, Enhedslisten, Socialistisk

Folkeparti, Radikale Venstre, Venstre, Liberal Alliance og Dansk Folkeparti.

**Spørgsmål:** Har I bemærkninger til budgettet?

**Bilag:** Se aftalen her: [Budget25 Aftaletekst uden citater 06.pdf \(kk.dk\)](#)

**Beslutning:** Der blev udtrykt glæde ved budgetforliget og budgettet kommer på som en drøftelsessag på det kommende lokaludvalgsmøde.

#### 9. Cykelinfrastruktur i Østhavnen

Kort før sommerferien har der været et møde om cykelinfrastrukturen i Østhavnen.

**Spørgsmål:** Skal der følges op på mødet?

**Bilag:** Se præsentationen fra mødet (vedhæftet)

**Beslutning:** Der er sendt et referat rundt og der er ikke behov for yderligere opfølgning på mødet.

#### 10. Evt.

- Preben vil gerne have lokaludvalget til se på cyklisme ved Krøyers Plads. Der er farlige situationer langs med havnen. Preben sender en redegørelse til sekretariatet, hvorefter lokaludvalget vurderer om det skal løftes til politisk niveau.
- Frode vil gerne drøfte om lokaludvalget skal overveje at adressere en ny navngivning for dele af Refshalevej.

#### 11. Næste møde i arbejdsgruppe: 22/10, 19/11, 10/12.